



***Alliance for Hippocratic Medicine v. FDA***  
**Statements from Lupe M. Rodríguez, Executive Director, National Latina Institute for  
Reproductive Justice**

August 2023

**English:**

“We are outraged that the Fifth Circuit Court of Appeals wants to reinstate medically unnecessary restrictions on access to mifepristone, a safe and effective medication used in medication abortion care. This decision is wrong and if it goes into effect, puts politics and lies about mifepristone over the health and wellbeing of people who need abortion care. Make no mistake: this is part of an agenda to ban abortion nationwide and the impact will fall [hardest on Latinas/xs](#).

“The courts do not speak for us. No court or politician should dictate who can have children, when, how many, or under what circumstances. At the National Latina Institute for Reproductive Justice, we will continue to organize and build power in Latino/x communities across the country to ensure everyone has access to the healthcare they need, including medication abortion. We will not stop until we create a country with true reproductive freedom for all.”

**Español:**

***Alianza para la Medicina Hipocrática versus la FDA***  
**Declaración de Lupe M. Rodríguez, directora ejecutiva del Instituto Nacional de Latinas por la  
Justicia Reproductiva**

«Nos indigna que el Tribunal de Apelaciones del Quinto Circuito quiera restablecer restricciones médicamente innecesarias sobre la mifepristona, que es un tratamiento seguro y eficaz. Esta decisión es incorrecta. Pone la política por encima de la salud y el bienestar de las personas que necesitan los servicios de aborto. No se equivoquen: Esto es parte de una agenda para prohibir el aborto en todo el país y el impacto será [mayor en las Latinas/xs](#).

«Los tribunales no hablan por nosotros. Ningún tribunal o político debería dictar quién puede tener hijos, cuándo, cuántos o en qué circunstancias. En el Instituto Nacional de Latinas por la Justicia Reproductiva, continuaremos organizando y generando poder en las comunidades Latinas/xs en todo el país para garantizar que todas las personas tengan acceso a los servicios de salud que necesitan, incluyendo el aborto con medicamentos. No nos detendremos hasta crear un país con verdadera libertad reproductiva para todas las personas».